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FESTES DE MAIG pàg 11

Badalona viu una Cremada
del Dimoni accidentada 

BÀSQUET SANT JOSEP pàg 18

Seidi: “Al club vaig aprendre
a ser més competitiu”Unió política a Badalona per evitar que el popular governi pàg 8

L’alternativa a Albiol

Recurs ecologista contra 
el pla de les Tres Xemeneies

Ecologistes en Acció denuncia, amb les entitats locals, que el projecte és “un macrobarri” sense mirada social pàg 14
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TRIBUNA D’OPINIÓ pàg 4

Alex Montornès, candidat d’ERC 
a Badalona: “Vull ser l’alcalde 
del pròxim govern d’esquerres”

SANTA COLOMA pàg 12
Entenem, amb Xavi Villena
al capdavant, premiada 
pel seu activisme LGTBI

ELECCIONS 28M pàgs 2 i 3

El PSC, gran favorit a Sant
Adrià i Santa Coloma, on
cal veure l’efecte Rufián

14 anys
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LA TEVA CIUTAT, DAVANT LES URNES
Tot el que et cal saber per decidir el vot

Ningú fins ara ha aconseguit fer
ombra al PSC a Santa Coloma i a
Sant Adrià. Tot i que les situacions
de govern són diferents a cada mu-
nicipi, tot apunta que els socialis-
tes tornaran a guanyar les eleccions
d’aquest 28M. La incògnita, prin-
cipalment, és veure amb quin
marge ho faran. ERC es postula
com el principal competidor en
ambdues ciutats, amb la voluntat
de ser important als respectius
ajuntaments per incomodar el po-
der vermell d’aquest territori. 

Pel que fa a Montgat i Tiana, el
seu futur polític és més obert si ens
fixem en els resultats igualats de
les passades eleccions i la inesta-
bilitat política que ha caracteritzat
aquest mandat, sobretot a Tiana.

SERÀ ABSOLUTA LA MAJORIA?
El PSC de Santa Coloma afronta el
repte d’ampliar a 36 els anys seguits
de mandat al municipi. Núria Par-
lon, alcaldessa des del 2009, tam-
bé encara els comicis amb l’aspi-
ració de governar per tercera ve-
gada consecutiva amb majoria ab-
soluta. Enguany, però, ho fa amb
un rival polític de renom i amb gran
exposició mediàtica com és Gabriel
Rufián, alcaldable d’ERC, que des
d’un primer moment ha assegurat
que la seva missió és acabar amb el
“cortijo” de Parlon. 

El partit socialista ha governat
aquest mandat amb 17 regidors a
l’Ajuntament. Està per veure si la
candidatura de Rufián impedirà o

no a Parlon aconseguir els 14 ne-
cessaris per tenir majoria absolu-
ta. L’alcaldable d’ERC també ha ex-
pressat que per fer possible un can-
vi a Santa Coloma cal millorar els
resultats de la seva formació en els
anteriors comicis, on va assolir

tres regidors, sent la tercera força
política més votada per darrere de
Ciutadans, amb quatre. 

Es dona per descomptat que
Rufián millorarà els resultats
d’ERC, però cal veure fins a quin
punt fa créixer els republicans. Pel
que fa a Ciutadans, podrien fins i
tot quedar-se sense representació
a l’Ajuntament. El probable ascens
de Vox podria arrossegar part dels
vots taronges i dels votants de
dretes. En aquest sentit, també cal-
drà veure si el PP de Miguel Jura-
do –un històric de Xavier García
Albiol–entrarà al consistori o no.

FILO CAÑETE, A LES URNES
Si parlem d’hegemonia socialista,
també hem de parlar de Sant
Adrià, on el PSC governa el mu-
nicipi des del 1995. El 2019, el par-
tit guanyava les eleccions amb 8 re-
gidors, dos més que en les del 2015.
El partit aleshores encapçalat per
Joan Callau, però, governaria en
minoria. El 2021, després d’apro-
var els pressupostos, Callau es re-
tirava de la primera línia política i
Filo Cañete agafava el seu relleu,

convertint-se en la primera alcal-
dessa de Sant Adrià, càrrec que ara
intentarà revalidar a les urnes.
Tot indica que ho té a l’abast, però
sembla que es quedarà lluny de la
majoria absoluta.

El 2019, ERC va ser la segona
força més votada amb 5 regidors,
aconseguint el seu millor resultat
a la ciutat. Si es repeteix un esce-
nari similar, el PSC podria gover-
nar, de nou, en solitari. 

De la mateixa manera que a
Santa Coloma, està per veure què
passarà amb els 4 regidors de Ciu-
tadans si es confirma la davallada
del partit. Pel que fa a Sant Adrià
en Comú, amb 2 regidors, la seva
aspiració és créixer. D’altra banda,
s’espera que Vox superi amb es-
creix el 2,6% dels vots que va ob-
tenir el 2019 i que entri al consis-
tori. L’agrupació d’esquerres MES
Sant Adrià, amb un regidor, no es
presenta a les eleccions després de
vuits anys i Movem, tampoc.

PACTE A MONTGAT?
A Montgat, els resultats del 28M
sembla que continuaran igual de

repartits que els dels passats co-
micis. ERC s’apoderava de l’alcal-
dia de Montgat en ser la llista
més votada el 2019 amb 5 regidors.
Rosa Funtané era investida alcal-
dessa, però el seu mandat va ser
molt breu. Els grups municipals del
PSC (3 regidors), JxCAT (3)  i Som
(2), juntament amb un exregidor
de Ciutadans, presentaven una

moció de censura i, en només sis
mesos, el socialista Andreu Absil ja
era el nou batlle de Montgat. PSC
i JxCAT van acordar repartir-se el
mandat. Per aquest motiu, Mercè
Marín rellevava Absil el 2022. Tot
i que ERC torni a ser la llista més
votada, els actuals socis de govern
podrien pactar de nou i deixar els
republicans sense l’alcaldia.

TIANA BUSCA ESTABILITAT
L’agrupació d’electors Junts per
Tiana es postula per tornar a ser
la formació més votada el 28M.
El 2019 va aconseguir 5 regidors,
per sobre d’ERC (4),  PSC (2) i
JxCAT (2). Tot i això, aquests tres
partits van pactar i van governar
gran part del mandat, un temps
marcat per la inestabilitat. 

Després d’una moció de cen-
sura a Marta Martorell (ERC),
Junts per Tiana finalment accedia
a l’alcaldia l’abril de l’any passat i,
ara, l’alcalde i candidat Isaac Sal-
vatierra demana “una majoria àm-
plia per guanyar la Tiana del futur”. 

Una de les novetats d’aques-
ta cita electoral a Tiana la pre-
senta ERC, amb Àlex Van Boven
com a candidat, que ha rellevat
precisament Martorell.

I BADALONA?
En la pròxima edició en paper de
Línia Nord s’abordarà el panora-
ma electoral de Badalona, que ar-
riba un cop més amb la dicotomia
de si Albiol serà alcalde o si s’arti-
cularà una majoria alternativa.<

Pendents de lesmajories
» El PSC és el gran favorit a Santa Coloma i Sant Adrià, però cal veure l’efecte Rufián en el cas colomenc 
» Els resultats de Montgat i Tiana poden ser repartits i s’albira la possibilitat de pactes postelectorals

Santa Coloma i Sant Adrià són feus històrics del PSC. Fotos: Arxiu

Tot apunta que el PSC
tornarà a guanyar a

Sant Adrià, però
quedant lluny de la

majoria absoluta

Parlon, alcaldessa 
des del 2009, aspira a
governar per tercera
vegada consecutiva

amb majoria absoluta

Rubén Hidalgo
BARCELONÈS NORD
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aquest codi QR

4Núria Parlon revalidava la majoria absoluta a
Santa Coloma amb 17 regidors i el 50,9% dels vots,
millorant el resultat del 2015 (14 regidors). En se-
gon lloc, Ciutadans va obtenir 4 regidors, seguit
d’En Comú Podem i d’ERC, amb 3. A Sant Adrià,
el PSC guanyava amb 8 regidors i Joan Callau go-
vernaria en minoria. ERC va ser la segona força
més votada amb 5 regidors, seguida de Cs (4), Sant
Adrià en Comú (2), Movem (1) i MES (1). 

Pel que fa a Montgat, Rosa Funtané repetia
com a alcaldessa després que ERC fos la llista més
votada amb 5 regidors. PSC i JxCAT aconsegu-
ien 3 regidors cadascun, Som i En Comú Podem
2 i Cs i Montgat Guanya, 1. A Tiana, l’agrupació
d’electors Junts per Tiana s’imposava amb 5 re-
gidors a ERC (4). PSC i JxCAT van assolir 2 re-
gidors. Marta Martorell va ser investida alcaldessa
pel pacte entre ERC, JxCAT i PSC.<

4L’arribada del republicà Gabriel Rufián a San-
ta Coloma ha sacsejat el panorama polític al mu-
nicipi. Rufián i Parlon han protagonitzat múltiples
picabaralles a través de les xarxes socials en els úl-
tims mesos. L’episodi de la residència de gent gran
de Rufián i del conseller Carles Campuzano va ser,
sens dubte, el més polèmic de la precampanya. 

Tant a Santa Coloma com a Sant Adrià els
principals temes de campanya han estat la se-
guretat –especialment el discurs sobre la ne-
cessitat de més presència policial –, la neteja i la
mobilitat. D’altra banda, ERC s’ha presentat com
l’alternativa a la política “de sempre”. A Mont-
gat i a Tiana s’ha parlat d’estabilitat política des-
prés d’un mandat mogut. Evitar ser pobles dor-
mitori i millorar la qualitat de vida dels veïns són
alguns dels objectius comuns que estan marcant
la campanya dels partits.<

4A Santa Coloma, l’aritmètica electoral que po-
den deixar les eleccions fa difícil imaginar una al-
ternativa al PSC. Si no hi ha una sorpresa histò-
rica, els socialistes continuaran sent la llista més
votada i Parlon tornarà a governar, tot i que cal veu-
re si serà amb majoria absoluta o sense. A Sant
Adrià, el PSC va perdre la majoria absoluta el 2015
i des de llavors ha governat en minoria. Ara ma-
teix, l’escenari post 28M sembla que pot ser similar.

Montgat ja té experiència amb un consistori amb
socis de govern. Amb el vot bastant repartit en els
comicis del 2019, si ERC torna a guanyar pot ha-
ver-hi un nou pacte alternatiu entre PSC, JxCAT i
Som, que ja saben el que és governar conjuntament
durant quasi tot un mandat. A Tiana, podrien tor-
nar a pactar Junts per Tiana amb el PSC, que go-
vernen actualment. ERC, però, també va pactar amb
els socialistes per poder governar el 2019.<

Possibles pactes

La campanya electoral

Foto: Twitter (@JuntsTiana)

Foto: Twitter (@Montgat)

Foto: ERC

Els resultats del 2019 Els protagonistes

“A Santa Coloma hem
complert el 94% del pro-
grama i donem resposta a

les necessitats dels nostres
veïns. Tenim un projecte trans-

formador per continuar millorant la ciutat”

N. PARLON (PSC)“
“Sé el que necessita Santa
Coloma: el meu progra-
ma es basa en escoles, fa-
mília i  feina. Som l’únic par-
tit que pot plantar cara a aquest
règim que només té una pàtria: el poder”

G. RUFIÁN (ERC)

“Vull un Sant Adrià amb
futur, obert, amb opor-
tunitats i on el ciutadà si-

gui el centre de les políti-
ques municipals.  Tenim equip,

il·lusió, ganes i programa”

F. CAÑETE (PSC)

“Vull que el meu camí com
a alcaldessa de Montgat
continuï. Encara hi ha mol-

ta feina per fer. Hem superat
obstacles i continuarem treba-

llant per una millor qualitat de vida”

M. MARÍN (JxCAT)

“A Sant Adrià, aquest 28M
tenim l'oportunitat de
consolidar un futur repu-
blicà, fent front al govern
dels de sempre. El vot a nosal-
tres és garantia de transformació”

R. ARENAS (ERC)

“Volem preservar el mo-
del de poble i hem can-
viat la maquinària de l’A-
juntament per fer-la més
eficient. Ara volem guanyar 
la Tiana de la pròxima dècada”

I. SALVATIERRA (JxTiana)

1

2

3



Opinió
| 4

línianord.cat 18 de maig del 2023

Dipòsit Legal: B 43222-2010
Difusió controlada

www.liniaxarxa.catPremi Tassis Torrent de Comunicació 2011

Editor-Administrador: David Centol i Lozano
Director General: Marcelo Villanueva
Director Editorial de Línia: Arnau Nadeu
Director Editorial dels webs temàtics: Quim Miró
Nous formats: Marga Moreno
Subdirectora de digital:Anna Corbatera

Subdirector d’edicions Línia:Albert Ribas
Edicions Línia:Albert Alexandre (diari metropolità),
Anna Utiel i Guillem Francàs (Barcelona), Olga
García (Vallès), Rubén Hidalgo (Barcelonès Nord
i Baix Maresme), Francisco J. Rodríguez (l’Hos-
pitalet i Baix Llo bregat), Mar Sifre (Montserratí), Toni

Delgado (Esports), Andreu Asensio (suplements
i branded content) i Júlia Estivill (xarxes)
Webs temàtics: Pere Giménez i Maria Cerezuela
Disseny gràfic:Susana Dicenta
Controller: Mauro Favieri
Distribució: Andrés Meca i Pablo Favieri

NLes millors
perles

Una jugadora de la Queens League rep una falta, cau a terra
i es queixa en català. Abans que l’ajuda i la preocupació, el

que arriba és una imposició molt més important: “Habla en
castellano. Acuérdate de hablar en castellano”, li ordena l’àrbitra.

Agafar un tren perquè et porti a Terrassa i que canviï de
rumb per arribar a Sabadell. Sembla cosa de Rodalies,

però aquesta vegada l’autor de la pífia és Ferrocarrils. Els
passatgers van haver de baixar del tren i retrocedir.

“Som campions de Lliga! El millor equip del món: el Barça”.
Fins aquí, la celebració d’un jove culer als micròfons de

TV3no era gaire destacable. Però el noi es va animar davant la
càmera i va cridar: “Independència! Puta Espanya!”. S’ha fet viral.

Els miracles existeixen. O almenys això pensarà a partir
d’ara un home de Galícia que plorava la mort de la seva

mare i, de cop i volta, la va veure despertar. La dona havia
patit una síncope, però el metge l’havia donat per morta.

LA FOTOTwitter (@FCBarcelona_cat)

Tribuna

Badalona fa molts anys que viu encallada en un
present perpetu que no la permet avançar. Un
present tan antic que ja és passat. Aquest pre-
sent perpetu es pot constatar fàcilment donant

un cop d’ull a l’hemeroteca o escoltant els debats als plens
municipals o als mitjans locals.

Els lideratges de la darrera dècada han treballat més
a reacció de les problemàtiques del dia a dia de la ciu-
tat que no pas de forma proactiva. Una situació accen-
tuada per la inestabilitat política, el populisme i l’elec-
toralisme.

Tàctica en lloc d’estratègia. Però quan les decisions
només són tàctiques i no estratègiques, a la llarga qual-
sevol empresa o organització acaba en fallida. També
en el cas de Badalona.

Esquerra Republicana estem convençuts que mou-
re’s no vol dir necessàriament avançar. I que només tren-
carem aquesta dinàmica viciada si mirem el futur. Si to-
tes les decisions que prenem avui tenen sentit per avan-
çar cap a la ciutat que volem ser demà. Perquè la Ba-
dalona del futur no vindrà del passat; vindrà del pre-
sent i del futur.

Hem de fer funcionar l’Ajuntament, resoldre els pro-
blemes de neteja o de seguretat de la ciutat, fer front a
les emergències climàtica i habitacional o a la manca de
manteniment dels mercats, escoles o poliesportius, en-
tre altres. Però cada decisió que prenem i cada passa que
fem han de formar part d’un camí més llarg.

Això és el que Esquerra Republicana hem anome-
nat la Badalona del 2040. Un pla de govern a tres man-
dats vista que ens marca el camí que volem seguir i un

projecte que vam voler compartir amb tots els partits po-
lítics, la societat civil i la ciutadania per si podia ser útil.

Quan parlo de treballar el present amb una mira-
da al futur, els de sempre –aquells que des de fa molts
anys es pensen que la ciutat és seva–es molesten i s’en-
faden. Els molesta i s’enfaden perquè els posem un mi-
rall davant de les vergonyes del que no han fet durant
tots aquests anys i perquè deixem en evidència que els
lideratges que han estat part del problema no poden ser
part de la solució.

Les eleccions municipals del pròxim 28 de maig són
una oportunitat per deixar enrere aquests lideratges i
començar una nova etapa. No és un tòpic. Els de sem-
pre ens condemnen a les solucions i a les formes de fer
de sempre. Ja ho hem provat i no funciona.

Esquerra Republicana encarem aquestes eleccions
convençuts i convençudes que liderarem el pròxim go-
vern d’esquerres de la ciutat i que serem capaços d’es-
capar d’aquest present perpetu que ens lliga com una
llosa amb propostes i formes de fer obsoletes caminant
des del present cap a la Badalona del futur. Amb de-
terminació, les idees clares, valentia i esperança.

Vull ser l’alcalde que liderarà el projecte col·lectiu de

transformació social, econòmica i ambiental de la Ba-
dalona del segle XXI. I ho faré pensant en les persones,
en la prosperitat econòmica i adaptant la ciutat al can-
vi climàtic, i tot això mentre recuperem una Badalona
de qualitat i amb serveis d’excel·lència per a tothom. Una
ciutat que posi sempre les persones al centre.

Un projecte que entén Badalona des de la seva di-
versitat de llengües, cultures i idees. Una Badalona de
tots, des del Manresà fins a Llefià i des del Centre fins
a la Pau. Una sola Badalona.

Acabo amb una breu reflexió, però que considero que
és molt important per al que ha de passar en els prò-
xims dies, setmanes i anys. Les eleccions municipals se
celebren el darrer diumenge de maig de cada quatre
anys. No hi ha cap manera d’avançar-les com passa de
vegades amb el Parlament.

El que els badalonins i les badalonines decidim de-
mocràticament el pròxim 28 de maig determinarà el
curs de la política badalonina durant els anys vinents.
L’endemà ja no hi haurà cap opció de revertir-ho fins
al 2027.

Esquerra Republicana som aquest canvi. I som la
ròtula que permetrà l’entesa entre totes les esquerres
per tenir un govern fort i estable que afronti les trans-
formacions necessàries.

Per tant, el 28 de maig serà el dia per fer el vot útil
per Badalona, pel canvi a Badalona. Per la Badalona que
no es rendeix i que no es rendirà mai.

Us demano confiança per ser l’alcalde que faci que
Badalona només se la conegui per coses bones. Com-
promès a no fallar-vos mai.

Els lideratges que han estat 
part del problema no poden 

ser part de la solució
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per Alex Montornès (ERC Badalona)

Fem funcionar Badalona
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L’inici de les Festes de Maig de Badalona,
eclipsat per dues polèmiques1

2
Volem que la nostra veu s’escolti

Desxifren a Tiana una carta de 1931

Més d’una quarantena de ferits lleus pels 
focs i les guspires de la Cremada del Dimoni

El + llegit línianord.cat

3

4

5

Badalona és la ciutat de Catalunya 
amb una ràtio d’ocupacions més alta

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@mar_bermjim: Degoteig de denúncies
contra el professor de Blanquerna acusat
d’assetjament sexual i abús de poder. Ja hi
ha 4 denúncies formals presentades.

@afarrasc: D’una cosa estic segur: els tres
candidats a alcalde de Barcelona que no
guanyin dimitiran com a regidors després
de les eleccions. #Municipals2023.

#CampanyaElectoral

@mossos: Investiguem la invasió de
camp d’ahir [14-5-2023] a l’RCDE Stadium
per infracció de la llei de l’esport i per des-
ordres públics i danys.

#InvasióDeCamp #AssetjamentSexual

La lupa

El 26 d’abril, l’Associació
Veïnal del centre de Bada-
lona va organitzar una xer-

rada en la qual es van presentar
diferents informes que analit-
zen les desigualtats socials de
Badalona i, en especial, com la po-
bresa afecta i condiciona el futur
de molts infants i adolescents.

L’objectiu era mostrar la re-
alitat que no volem veure i donar
visibilitat als problemes d’alguns
barris. Les estadístiques diuen
que quatre dels deu barris més
pobres de Catalunya es troben a
Badalona. Ara bé, el problema no
és només d’aquests quatre barris,
sinó de tota la ciutat. Ens agradi
o no, quan es parla malament d’a-
questes zones, com fan alguns di-
rigents polítics, en realitat parlen
malament de tota Badalona.

És cert que encara avui són
moltes les persones que viuen per
damunt de l’autopista que quan
van al centre de la ciutat diuen
“anem a Badalona”, com també
hi ha persones dels barris de
Llefià i Artigues que fan la seva
vida social a les ciutats veïnes.
També hi ha qui diu que existei-
xen moltes Badalones, assumint
així que els problemes de segons
quins barris no els afecten.

A Badalona existeixen molts
problemes estructurals que s’han
cronificat per la manca d’atenció
de les institucions. L’abandona-
ment de l’espai comú, la manca
d’equipaments i serveis essen-
cials, les barreres físiques, entre al-
tres, han convertit la nostra ciu-
tat en la ventafocs de Catalunya.

Per això diem que les admi-
nistracions supramunicipals te-
nen un deute històric amb Ba-

dalona que cal reclamar insis-
tentment, tossudament. Amb
fermesa i convicció, hi hagi qui
hi hagi al Govern.

La falta d’habitatge social,
l’abandonament i el fracàs es-
colar, l’elevat índex d’atur, la
precarietat laboral, l’existèn-
cia d’un gran nombre de per-
sones no empadronades (fet
que les fa invisibles i sense
drets), les cues davant els locals
d’organitzacions que repartei-
xen aliments... En definitiva, la
pobresa de la nostra ciutat és,
possiblement, el primer que
s’ha d’intentar abordar per evi-
tar que cada dia siguin més les
persones excloses socialment. 

No entrarem a assenyalar les
xifres que ens descriuen aques-
ta situació per evitar marejar els
nostres amables lectors. No-
més direm que darrere d’a-
quests números hi ha persones,
rostres d’infants i adolescents,
famílies desesperades que no te-
nen els drets i les oportunitats
que les lleis els reconeixen.

Diuen que per solucionar
un problema el primer que cal és
reconèixer-lo, fer-ne la diagno-
si. Doncs bé, a Badalona totes les
organitzacions polítiques amb
representació a l’Ajuntament
saben i coneixen aquests pro-
blemes. Per això, com va dir una
de les persones que van partici-
par en la xerrada, no cal conti-
nuar fent més informes ni estu-

dis. El que cal és arremangar-se
i treballar tots plegats. 

Encara que hi hagi qui vul-
gui ignorar la feina que fan les
associacions  veïnals per mi-
llorar el seu barri, la realitat és
que ningú millor que el propi
veïnat coneix de la realitat del
seu territori. Si es vol evitar que
els discursos piròmans dels qui
culpen les persones més vul-
nerables del malestar dels nos-
tres barris, si es vol apostar per
la millora de la convivència, el
benestar i la felicitat de totes les
persones que vivim a Badalona,
s’ha d’evitar la confrontació i no
perdre el temps buscant cul-
pables, ja que d’una manera o
altra tots ho som, encara que no
tots tenim la mateixa respon-
sabilitat ni els mitjans per so-
lucionar tot allò que necessiten
els nostres barris per fer-los
més acollidors i solidaris.

A Badalona tenim molts tre-
sors que són de tots: la platja, la
muntanya, el Museu... Tenim un
patrimoni històric, cultural, fes-
tiu i esportiu que ningú podrà
arrabassar-nos. I, sobretot, un
futur ple d’oportunitats si som
capaços de treballar plegats per
resoldre els problemes i posar fi
al malestar i la divisió existent
entre els nostres barris. Cal de-
semmascarar els que fomenten
la divisió i alimenten la con-
frontació entre el veïnat, ja que,
si toquen a un, ens toquen a tots.

La Badalona que no volem veure
per Pedro Jesús Fernández

Els semàfors

L’alcalde de Badalona, Rubén
Guijarro, enviava dimarts una
carta al conseller de Salut, 
Manuel Balcells, per posar 
a disposició de la conselleria 
el solar del carrer Coll i Pujol, 
al barri de Sant Crist, perquè 
s’hi pugui construir el nou CAP.

pàgina 11Aj. de Badalona

L’entitat colomenca Entenem
Santa Coloma ha estat premiada

per l’Observatori contra
l’Homofòbia per la seva tasca 

de visibilització del 
col·lectiu LGTBI i de sensibilització 

amb la diversitat afectiva 
sexual i de gènere. 

pàgina 12Entenem LGTBI

El cap de setmana passat va
tenir lloc la 9a edició de la Festa
dels Racons a Tiana. Una jornada
d’arts escèniques de petit format
que va celebrar-se en diferents
punts del poble. Microteatre,
dansa, música i clown van ser 
algunes de les activitats

pàgina 16Festa dels Racons
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ELECCIONS4Els candidats a l’al-
caldia de Badalona que configuren
el govern municipal es conjuren
per reeditar el pacte que va per-
metre treure l’alcaldia a Xavier
Garcia Albiol l’any 2021. Els al-
caldables de PSC, ERC, Badalona
En Comú Podem i Junts mostra-
ven sintonia en el debat organit-
zat per l’ACN aquest dimarts. 

El debat va estar marcat per
l’absència del candidat del PP.
L’actual alcalde, Rubén Guijarro
(PSC), i el candidat d’ERC, Alex
Montornès, van marcar perfil
per liderar el futur govern. En
aquest sentit, el candidat de Junts,
David Torrents, destacava que
l’entesa és necessària per “evitar
que el feixisme governi la ciutat”
i afegia que Guijarro és el que té
més opcions de ser alcalde perquè
“és qui més s’ho ha currat”. Tot i
això, a la televisió local va asse-
gurar que donaria suport a Albiol
abans que a Montornès per l’al-
caldia de Badalona. D’altra ban-
da, Montornès afirmava que si
ERC lidera les esquerres  dema-
narà el suport per ser alcalde. Un

suport, recordava, que ell  va do-
nar a Sabater i Guijarro.

PARÀLISI ADMINISTRATIVA
Sobre la modernització de l’A-
juntament, totes les forces van co-
incidir que l’administració no està
a l’alçada de les necessitats de Ba-
dalona. Bona part dels candidats
s’han compromès a obrir oficines
de gestió de tràmits als districtes
per descentralitzar El Viver.

SEGURETAT I PERCEPCIÓ
La seguretat i la percepció de se-
guretat dels badalonins va centrar

part del debat, on el nom d’Albiol
també va marcar part de les in-
tervencions. Se’l va assenyalar
com a responsable de fer d’altaveu
d’aquesta percepció que, segons els
altres candidats, no s’adequa a la
realitat. Augmentar la presència de
policies va ser un dels arguments
principals i ERC va proposar la
creació d’una comissaria de Mos-
sos i Guàrdia Urbana. Sabater va
treure pit de la bona nota del ba-
ròmetre al model de seguretat
durant el seu mandat i Llauradó va
apostar per la policia de proximi-
tat a barris, escoles i comerços.

Els candidats a l’alcaldia presents al debat de l’ACN. Foto: Jordi Borràs/ACN

Bona entesa entre candidats
per evitar un govern d’Albiol

Polèmica | ERC acusa Renfe de vetar la seva publicitat
Esquerra Republicana ha denunciat que, a diferència d’altres formacions

polítiques, Renfe ha vetat a l’estació de Badalona la seva publicitat electoral
durant la campanya, cosa que la formació considera un “greuge”.

Badalona té la ratio més alta
d’ocupacions de Catalunya

HABITATGE4Badalona és la ciu-
tat de Catalunya amb una ràtio
d’ocupacions més alta per cada
100.000 habitants, per davant de
Mataró i Sabadell. A més, segons
les dades dels Mossos d’Esquadra
a les quals ha tingut accés l’ACN,
i que fan referència al període
2018-2022, el cas badaloní és el
més extrem amb força diferència,
amb 1.169 casos per cada
100.000 habitants, gairebé tri-

plicant la mitjana catalana, que és
de 448 casos per cada 100.000
habitants. L’any 2020, coinci-
dint amb l’inici de la pandèmia,
a Badalona se’n van registrar
502, una xifra que ha anat pujant
fins a les 634 ocupacions de l’a-
ny passat.  Des de Sant Roc som
Badalona asseguren que la ma-
joria son de persones  que volen
viure tranquil·les” i , en canvi, Al-
biol insisteix que  són conflictives.

Torrents prefereix Albiol que
ERC, però no el farà alcalde

ELECCIONS4“Aquest regidor,
Junts per Catalunya, no farà al-
calde Albiol. Ho he combatut
quatre anys, molt de temps, i el
feixisme i l’extrema dreta no
governaran la tercera ciutat del
país”. Amb aquestes paraules,
David Torrents, candidat de
Junts a Badalona, sortia ahir al
pas de la polèmica generada
després d’una entrevista seva
al programa Badalona 360, de
Televisió de Badalona, dimarts. 

Preguntat literalment sobre
“si Alex Montornès pot ser alcal-
de i ha de triar entre Montornès
o que Albiol governi, què tria?”,
Torrents va respondre “que Albiol
governi”. Unes paraules que van
córrer com la pólvora i que van
obligar Torrents a aclarir les se-
ves afirmacions. “Montornès està
incapacitat, perquè ho ha de-
mostrat, perquè no gestiona bé”,
va afegir, assegurant, però, que si
d’ell depèn Albiol no serà alcalde.
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MOBILITAT4El bicing metro-
polità ja es pot utilitzar a Ba-
daona. L’AMB i TMB ja han po-
sat en marxa aquest servei de bi-
cicleta pública compartida. A la
ciutat hi ha distribuïdes 31 esta-
cions que, durant aquests dies, es
preveu que s’omplin amb 341 bi-
cicletes elèctriques. Unes bici-
cletes que arriben amb un mes
de retard, ja que es preveia que
el servei entrés en funciona-
ment durant l’abril.

El preu per poder accedir a
aquest servei enguany és de 25
euros d’abonament anual i s’a-
plicarà una tarifa promocional
que permetrà 30 minuts d’ús
gratuïts per cada trajecte. Després
dels 30 minuts gratuïts, costarà
50 cèntims cada 30 minuts.

El servei  AMBici
ja es pot utilitzar
a Badalona

SALUT4L’alcalde de Badalona,
Rubén Guijarro, ha enviat una car-
ta al conseller de Salut, Manuel
Balcells, per posar a disposició de
la conselleria el solar del carrer Coll
i Pujol, al barri de Sant Crist, per-
què s’hi pugui construir el CAP. 

En el document, Guijarro re-
corda que, en primera instància,
es va proposar el solar del carrer
Àngel Guimerà, que els tècnics de
la Generalitat van visitar el 3
d’abril per avaluar la seva idone-
ïtat. L’alcalde assegura ara que,
com que no va rebre resposta so-
bre l’opció d’Àngel Guimerà,
“dona per bona” l’opció de Coll i
Pujol. Un terreny que, recorda
l’alcalde, ja es va posar damunt la
taula en la visita del conseller a la
ciutat fa uns dies. A més, insta la
conselleria a iniciar els tràmits per
satisfer aquesta demanda histò-
rica de Sant Crist.

El solar de Sant
Crist, candidat
per acollir el CAP

CELEBRACIÓ4L’acte central de
les Festes de Maig, la cremada
del dimoni, agrupava dimecres
passat a la platja, al passeig ma-
rítim i a la rambla unes 100.000
persones. Una cremada, però,
que va ser accidentada. Els focs
artificials i les guspires de la
pròpia crema  van provocar fe-
rides lleus a més d’una quaran-
tena de persones. Segons infor-
mava l’Ajuntament, mentre s’es-
tava celebrant el piromusical, la
carcassa d’un coet dels focs ar-
tificials va caure sobre una part
del públic situat a la Rambla a
causa del vent de llevant que bu-
fava en aquell moment. 

Els concerts posteriors, amb
Juan Magán com a principal
protagonista, van ajuntar 50.000
persones. Durant el cap de set-
mana també va haver-hi con-
certs, però un convidat no desit-
jat, la pluja, va marcar  la pro-
gramació de les festes. El mal
temps va impedir l’actuació del
cantant Willio i, d’altra banda, va
fer la guitza a alguns actes com la
fira de l’Arrop. El concert de l’Es-
cola de Música Moderna, que va
fer un homenatge a Stevie Won-
der, va canviar d’emplaçament
per la previsió del temps. Va ce-
lebrar-se al Teatre  Margarida
Xirgu en comptes de l’escorxador.

RECTA FINAL DE LES FESTES
Tot i que el gruix de les Festes de
Maig ja ha passat, encara queden
actes de diferent tipus per aquest
cap de setmana. Fins aquest di-
umenge 21 tindrà lloc Happy
food Trucks, la fira gastronòmi-
ca amb música en directe a la pla-
ça Pompeu Fabra. El centre co-
mercial Màgic també oferirà ac-
tivitats el dissabte, amb una cer-
cavila, espectacles de foc i una ac-
tuació per als més petits. La pla-
ça de la Vila  acollirà dissabte la
Diada Castellera pel 25è aniver-
sari de la Colla Micaco. I per als
esportistes, la popular cursa del
dimoni serà diumenge.Diverses persones van resultar ferides lleus a la cremada. Foto: ACN

El foc i la pluja, protagonistes
de les Festes de Maig
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Citats a declarar tres càrrecs
municipals pel barri antic

URBANISME4El jutjat de pri-
mera instància i d’Instrucció
número 5 de Barcelona ha citat
a declarar tres càrrecs munici-
pals  contra els quals va quere-
llar-se un veí per presumptes de-
lictes de prevaricació urbanísti-
ca, revelació d’informació i co-
acció. El motiu és la reforma del
barri antic de la ciutat, que fa
temps que està al centre de la po-
lèmica. Tal com ha avançat El
Periódico,  els querellats són
l’extinent d’alcalde  d’urbanisme
del PSC Jordi Mas, l’actual tien-
ta d’alcaldia de Seguretat ciuta-

dana Lidia Montero i l’actual di-
rector d’urbanisme Miquel Roig.
Tots tres hauran de declarar da-
vant del jutge el 22 de juny a cau-
sa d’aquesta querella, que va
ser admesa amb el vistiplau de
la Fiscalia a finals del 2020.
Fonts municipals confirmen a El
Periódico que consideren que
aquesta querella “quedarà en
res perquè no té fonaments” i
que “respon a un evident inter-
ès polític de qui ha interposat la
querella”. Afegeixen, a més, que
no és casualitat que es faci en
plena campanya electoral.

DIVERSITAT4L’Observatori con-
tra l’Homofòbia celebrava di-
marts una entrega de premis
amb motiu del dia contra
l’LGTBI-fòbia. Una de les entitats
premiades ha estat Entenem
Santa Coloma  per la seva tasca
de visibilitat del col·lectiu LGTBI
i sensibilització en temàtiques
relacionades amb la diversitat
afectiva sexual i de gènere. 

“Som una associació que fem
molta feina, però no treballem
pels premis. Per això és molt
emocionant quan et reconeixen la
feina d’aquesta manera i més en-
cara amb altres premiats que per
nosaltres són referents”, explica a
Línia Nord Xavi Villena, presi-
dent d’Entenem Santa Coloma.

L’entitat va néixer el 2016 i és
l’única associació LGTBI a San-
ta Coloma. Des de llavors, la
seva tasca s’ha diversificat i les ne-
cessitats del col·lectiu també han
intensificat l’activitat d’Entenem.
De fet, des del passat mes d’oc-
tubre disposen d’un local en el
qual s’organitzen tallers, exposi-
cions i tota mena d’esdeveni-

ments. “El local és un espai segur
i el que volem és que els membres
del col·lectiu hi passin temps i
participin en les activitats que els
hi proposem”, afegeix Villena.
Darrere d’aquesta part més d’o-
ci, hi ha una tasca que el president
de l’entitat assegura “que no es
veu” però que requereix bona
part de la dedicació dels volun-
taris de l’associació. Amb el final

de la pandèmia, explica Villena,
han començat a fer acompanya-
ments a les víctimes d’agressions
a Santa Coloma. També formen
part  del Consell Nacional LGTBI
de la Generalitat. La seva impli-
cació ha convertit Entenem en un
referent nacional i internacio-
nal, assessorant persones d’enti-
tats d’arreu d’Espanya i, fins i tot,
de Sud-amèrica.

Moment de la recollida del premi d’Entenem. Foto: Twitter (@eugenirodriguez)

Entenem Santa Coloma, premi
a la visibilització LGTBIQ+

Una de les edificacions afectades pel PERI. Foto: Twitter (@sosciutatvella)

Successos | Desarticulada una banda criminal 
La Policia Nacional ha desarticulat una organització criminal especialitzada
en tràfic de drogues. A Santa Coloma s'han escorcollat diversos pisos i s'han

detingut 6 persones a les quals se'ls imputen tres delictes diferents.
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El PSC reclama al govern 
més inversió al Baix Besòs

ELECCIONS4Els candidats del
PSC al Barcelonès Nord es van
reunir dilluns amb el primer
secretari del partit, Salvador
Illa, a Sant Adrià del Besòs.
Com a missatge principal, els al-
caldables van retreure a la Ge-
neralitat que hagi “descuidat”
històricament el Baix Besòs. 

Més habitatge públic, inver-
sions en seguretat o infraes-
tructures, una millor gestió de la
sequera o l’impuls econòmic del
territori són algunes de les ne-
cessitats que els alcaldables van
posar sobre la taula. Illa va afir-

mar que el Besòs és “part es-
sencial” de Catalunya i, amb
motiu del 28M, va demanar
concentrar el vot en opcions so-
cialistes per poder “corregir la
vulnerabilitat i treure profit a les
seves potencialitats”. L’alcal-
dessa de Sant Adrià, Filo Cañe-
te, va reivindicar el “compromís
municipalista” del PSC com a
eina clau per potenciar les “ne-
cessitats i oportunitats” de l’es-
pai del Besòs. “Hem de reivin-
dicar-ho al món supramunicipal
perquè el món municipalista ja
ha fet els deures”, va assegurart.

URBANISME4Ecologistes en Ac-
ció ha presentat al Tribunal Su-
perior de Justícia de Catalunya un
recurs contenciós administratiu
en contra del Pla Director Urba-
nístic de les Tres Xemeneies, que
va aprovar-se el passat 7 de març.
Ho ha fet amb el suport de les 44
entitats que formen l’Entesa per
un gran parc litoral al Besòs.
“Ens oposem a la creació d’un ma-
crobarri de gairebé 1.800 habi-
tatges en primera línia de mar, en
una zona inundable a la desem-
bocadura del riu Besòs i sense cap
concreció d’equipaments socials,
sanitaris o educatius per als prop
de 5.000 nous veïns”, ha expres-
sat en un comunicat.

Les entitats consideren que el
planejament urbanístic aprovat
no respon a les necessitats socials
del territori i va en el sentit opo-
sat a les recomanacions del Con-
sell Assessor pel Desenvolupa-
ment Sostenible, a la situació d’e-
mergència climàtica i als objec-
tius del Conservatori del Litoral
que alerten de la importància de
desurbanitzar la costa.“La cons-

trucció d’habitatges en aquesta
zona, malgrat que alguns d’ells si-
guin de protecció oficial, no res-
pon a la necessitat de facilitar
l’accés a l’habitatge, sinó a la de
generar plusvàlues que paguin la
urbanització i que proporcionin
uns beneficis obscens als pro-
pietaris del sòl: Endesa, San-
tander i l’AMB” han criticat. 

Alhora, asseguren que, des
del seu punt de vista, el Govern in-
tenta vestir un projecte urbanís-
tic “amb la promesa d’un hubau-
diovisual i del Catalunya Media
City sense concreció ni pressupost
assignat”. Afegeixen també que
suposarà una “inacceptable in-
tervenció en el conjunt patrimo-
nial de la central tèrmica”.

El PDU va aprovar-se definitivament el 7 de març. Foto: Albert Segura/ACN

Recurs contra el pla urbanístic
de les Tres Xemeneies

Els candidats del Baix Besòs amb Salvador illa. Foto: Twitter (@salvadorilla)

Reciclatge |Vaga a la deixalleria municipal
La deixalleria municipal ha estat tancada els dies 12 i 13 i es preveu que

també ho estigui el 19, 20 i 26 de maig.  És una de les conseqüències de la
vaga convocada pels treballadors de l’empresa SIRESA, del grup Tersa.
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Montgat acollirà la segona
edició de la Trobada Artesana
ARTESANIA4La Sala Pau Casals
de Montgat serà la seu de la se-
gona Trobada Artesana i Crea-
tiva del Baix Maresme el pròxim
7 juny. Des de l’any passat, els
ajuntaments d’Alella, el Mas-
nou, Teià, Tiana i Montgat or-
ganitzen aquest esdeveniment
adreçat al sector de l’artesania i
la creativitat. 

L’objectiu és que els profes-
sionals que hi assisteixin s’ins-
pirin i generin sinergies entre ells.
Per fer-ho possible, es preveu una
conversa inspiracional sobre el
procés creatiu, una xerrada taller

de comunicació emocional i un
debat participatiu sobre com
apropar l’artesania al consumi-
dor. D’aquesta manera, es pretén
que, posteriorment, puguin apli-
car al seu negoci el que hagin
après de la trobada. Tot aquest
programa es distribuirà al llarg
del matí i serà a càrrec d’un
grup de ponents de primer nivell.
A més, hi haurà una presentació
de l’obra artística i artesana crea-
da conjuntament per artesans i
creadors locals a partir del rep-
te artesanal participatiu sorgit a
la primera edició.

TIANA4La novena edició de la
Festa dels Racons se celebrava
aquest passat cap de setmana
amb el condicionant de la pluja
que, finalment, va permetre des-
envolupar la jornada amb una
certa normalitat. Dissabte a les
16:30 hores al pàrquing del ce-
mentiri començava l’itinerari se-
cret que cada any prepara l’orga-
nització, amb diferents arts ar-
tístiques que van poder gaudir els
veïns del poble. Microteatre, dan-
sa, musica i clown van ser algu-
nes de les propostes d’enguany. 

L’esdeveniment va tenir qua-
tre passis que van recórrer di-
versos punts de Tiana, com ara
Ca l'Andreu, Can Reon (antiga
Can Fàbregas), l'ermita de l'A-
legria, Can Cirera, el Parc Joan
Armengol i Moliner i la casa de
la Delfina. Posteriorment va te-
nir lloc la fi de festa a la petan-
ca del municipi on es van  en-
tregar els premis als guanyadors
del concurs de cartells. L’obra de
l’Anna Ferreira va ser premiada
amb un val de 100 euros per
gastar als comerços locals. La

resta de cartells que van parti-
cipar en la present edició tam-
bé es van poder veure.  A més,
els assistents van poder gaudir
d’un sopar i del servei de barra
a càrrec de Descorxats i Cau. Fi-
nalment, Dj Petaca va protago-
nitzar la cloenda.

“Quin dia tan emocionant.
No tenim paraules per expressar

la felicitat que sentim. Tot un po-
ble unit per gaudir, ajudar, col·la-
borar i participar perquè la Fes-
ta dels Racons fos tot un èxit
malgrat la pluja”, expliquen des
de l’organització. Aquesta cele-
bració és una idea de quatre vi-
latanes de Tiana apassionades de
l’art que va néixer per dinamit-
zar l’oferta cultural del poble.

Una de les activitats de la Festa dels Racons. Foto: Ajuntament de Tiana

La Festa dels Racons celebra
amb èxit la seva novena edició

La primera trobada es va fer l’any passat a Masnou. Foto: Aj. del Masnou

Cultura | Fi de temporada del d’Acords a Tiana
El cicle d’espectacles de petit format d’Acords, organitzat per Bandabòlit i

l’Ajuntament de Tiana, posa fi a la temporada aquest dissabte a la Sala
Albéniz. La cantant argentina Rossi, establerta a Tiana, oferirà un concert.  
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Esports Bàsquet | El Club Joventut Badalona visita el CB Granada
El conjunt de Carles Duran visitarà el pròxim 24 de maig el CB Granada, en partit

corresponent a la 34a jornada de la Lliga ACB. El Club Joventut Badalona 
hi arribarà després de la victòria per 96-85 contra l’Obradoiro del passat 14 de maig.

"Quan vam quedar campions de
Copa Catalunya, vaig abraçar el
Toni [Olivares, el tècnic] i, plorant,
vaig agrair-li tot el que m'havia
ajudat. Em va fer descobrir que
encara em quedava molta passió
a dins i corda per estona, i que feia
temps que el Jonny competitiu
que sempre volia millorar no hi
era", confessa Jonny Seidi (Ma-
taró, 1992), escorta del CB Gra-
nollers, on també coordina la
secció femenina i dirigeix el júnior
de segon any femení.

"Estic molt agraït a l'entre-
nador i als companys perquè
entenen la meva situació", con-
tinua obrint-se Seidi, que és tèc-
nic de farmàcia a l'Hospital del
Mar i sempre fa el torn de nit. Hi
ha setmanes que treballa dos
dies i les que ho fa cinc assumeix
que el cap de setmana serà molt
dur perquè no podrà estar al
100% físicament ni mental a la
pista. Normal, perquè potser ha
arribat a casa a les nou del matí
i aquella jornada la convocatòria
del grup és cap a les cinc de la tar-
da. Així que, a tot estirar, es pot
aixecar a les tres. "Ara mateix és
l'únic camí per continuar jugant
a bàsquet", reconeix.

El mataroní va començar a
practicar-lo "tard", ja amb 11
anys, i perquè ho feien les seves
germanes grans, la Mariona i la
Binta. L'esport de la cistella el va
atrapar "tan de pressa" que poc
després ja doblava en equips del
CB Argentona i el bàsquet s'havia
convertit en una forma de vida per

a l'entrevistat, que amb els seus
companys de generació (92) ju-
gaven amb els de la 91. Així va ser
fins que els grans van ser sèniors
i no hi havia júnior de segon any.
Aquell curs Seidi, Oriol Pou, Javi
Espín i Pol Ordàs van marxar a
Badalona per competir al júnior
Preferent del CB Sant Josep. Tots
quatre sabien que tornarien a
casa el curs següent.

L'equip es va construir gaire-
bé des de zero. "Diria que només
un company era del CB Sant Jo-
sep, on vaig gaudir d'una expe-
riència molt bona i vaig aprendre
a ser molt més competitiu. Allà la
competitivitat, en el bon sentit, era
immensa", exposa Seidi.

DOS ASCENSOS
En la seva segona etapa al CB Ar-
gentona el mataroní va acumular
dos ascensos, a Primera Catalana
i a Copa Catalunya, on el primer
any va jugar les fases d'ascens i
l'últim va assolir la permanència.
L'equip es desfaria per problemes
econòmics i l'entrevistat accep-
taria la proposta del CB Mollet, de
Lliga EBA. Va ser una temporada
complicada: "Creia que jugava
molts minuts pel que aportava en
defensa i la meva intensitat i es-
forç, però no em sentia del tot par-
tícip ni amb la confiança de l'en-
trenador en atac".

El seu següent destí va ser El
Masnou Basquetbol, on va recu-
perar la confiança de la mà de
Raül Laita, un "tècnic que creu en
el jugador i li dona llibertat de de-
cisió". Es coneixien molt bé del CB
Argentona. Pocs dies després que
l'equip s'assegurés la permanèn-
cia a Lliga EBA, Seidi va rebre una
notícia inesperada que li canvia-

ria la vida: havia de passar a tre-
ballar de nit a l'hospital.

Obligat per les noves circum-
stàncies i "amb tot el dolor del
món", va deixar el bàsquet perquè
al conjunt masnoví s'entrenaven
"molt tard" i volia prioritzar la seva
professió. No va trigar gaire a can-
viar de parer perquè va haver-hi
un nou canvi de guió amb una tru-
cada d'Àlex Coma, que li va pro-
posar fitxar pel sènior B del CB
Mollet, amb uns horaris de pràc-
tiques que li encaixaven. A l'hos-
pital començava i comença a les
10 de la nit, una hora incompati-
ble amb propostes que ha rebut en
els últims anys.

Al segon equip del CB Mollet
passaria cinc temporades. "Sabia
que, per horaris, no podia pujar
al sènior A i em faltaven objec-

tius esportius perquè no podíem
ascendir si el primer equip no
feia el mateix. 'L'any que ve em
retiraré', pensava i repetia sem-
pre. Perquè vaig descobrir que
m'apassionava ensenyar i volia
centrar-me a créixer com a tèc-
nic. Amb el temps, m'he adonat
que en aquella època jugava per
no deixar el bàsquet, però que no
ho vivia amb la intensitat i la pas-
sió d'ara", reconeix Seidi, que sí
que dirigia amb gran entusiasme
equips al club molletà. El primer
any, un mini femení, la seva
primera experiència amb juga-
dores, i seria després, amb un
preinfantil de la generació de
2004, quan va saber que entre-
nar li posava la pell de gallina:
"Vam créixer plegats. Acompa-
nyar-les va ser un regal".

Després de l'experiència mo-
lletana, va acceptar la proposta
del CB Granollers de Toni Oli-
vares, "un gran entrenador i
amic que té molt carisma i sap
treure el millor dels jugadors i en-
tén com estan". El passat 22 d'a-
bril, en l'última jornada del grup
C2 de la Lliga EBA, l'equip va se-
gellar la permanència. "No era
just que encara no ens haguéssim
salvat i sabia que ho aconsegu-
iríem. El camí va ser dur perquè
el CN Helios va començar molt
bé i nosaltres no, però vam for-
çar la pròrroga i ens vam allibe-
rar. Ho vam gaudir amb molta
afició que va venir a donar-nos
suport a Zaragoza", comparteix
l'entrevistat.

Tampoc s'oblida de la seva
primera temporada al CB Gra-
nollers, la 2021-2022, quan l'i-
nici no va ser l'esperat i van pa-
tir lesions com la de Jaume So-
lans, el seu millor amic, que es
va retirar després de trencar-se
els encreuats per tercera vega-
da. Cops que els van fer "més
forts", fins al punt que només
van perdre sis partits en tot el
curs i van completar una Final
a Quatre "màgica".

Quan van superar al CB Tar-
ragona B a semifinals, sabien que
pujarien, per molt que el JAC
Sants fos "un equipàs" i s'escapés
al principi de la final [31-14 a l'e-
quador del segon quart]. "Aque-
lla abraçada amb el Toni [Oli-
vares] de la que et parlava abans
resumeix la meva passió pel
bàsquet. La passió que he recu-
perat al CB Granollers. Si el club
vol, m'encantaria retirar-me
aquí. Ho tinc claríssim", asse-
gura, orgullós, Seidi.

Toni Delgado
BADALONA

Lapassió de Jonny Seidi
» Format al CB Argentona, l’exjugador del CB Sant Josep, ara al CB Granollers, és tècnic en farmàcia

» “En Toni [Olivares] em va fer descobrir que encara em quedava corda per estona”, agraeix el mataroní

Seidi celebra una cistella el dia de l’ascens a Copa. Foto: CB Granollers
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La Isabel té un nadó de sis mesos i està in-
còmoda, alguna cosa no va bé i això ha
començat a afectar les relacions amb el
seu fill i amb la seva parella. Un dia es re-
troba amb una amiga de qui s’havia dis-
tanciat, la Blanca, que té un embaràs avan-
çat, molts dubtes i els temors d’una futura
mare que, a més, tindrà el nadó sola. 
A l’espai La Badabadoc de Barcelona.

Teatre

Malparida
Laura Verazzi

Socunbohemio és el nom artístic i del pro-
jecte musical iniciat pel jove Artur Viñas.
Després d’haver publicat dos EP, el can-
tautor ha publicat aquesta primavera el
seu disc de debut: Contes de les quatre es-
tacions (Vida Records). Es tracta d’un re-
cull de tretze cançons que expliquen una
història d’amor en la qual les quatre es-
tacions tenen un paper important.

Música

La Sica, de 14 anys, està obsessionada
amb la idea que el mar retorni el cos de
son pare, que va naufragar a la gallega
Costa da Morte. Recorrent aquells penya-
segats, coneix en Suso, un noi de 15 anys
estrany com ella, que espera l’arribada
d’Ofèlia, la mare de totes les tempestes.
La Sica investiga les circumstàncies de l’ac-
cident i s’endinsa en un dolorós viatge.

Pelis i sèries

Sica
Carla Subirana

Contes de les quatre estacions
Socunbohemio

John Berger
La Virreina Centre de la Imatge (al número 99 de la Ram-
bla de Barcelona) va inaugurar el 12 de maig l’exposició
Permanent Red, dedicada a la figura de l’escriptor i crític

d’art John Berger. La mostra, que es podrà veure fins al 15
d’octubre, és “una de les completes que s’han fet fins

avui” de la trajectòria de Berger, tal com destaquen des
del museu. Es tracta d’una exposició que aprofundeix en
la ideologia de Berger, molt d’esquerres i molt crític amb
el capitalisme i amb les desigualtats provocades per la 

diferència de classes socials i pel poder adquisitiu.

B U S Q U E T SQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El carismàtic periodista Xavier Graset
ens ensenya a degustar i viure la vida d’u-
na manera pausada. Un peculiar dietari
que ens farà reflexionar sobre el cicle dels
dies. “Hi trobareu calendari, hi trobareu
allò que ens ha fet créixer i com ha anat
canviant tot plegat, i compto que, en cer-
ta manera, també us hi trobareu vosaltres”,
anuncia el mateix autor.

Llibres

La pausa dels dies
Xavier Graset

|Humanity
El futur de la humanitat és a les teves mans en aquest nou videojoc que

barreja la fórmula de trencaclosques i joc de plataformes. Per a PC i PS 4 i 5.  
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Sergio Busquets (Badia del Vallès, 1988) era
un dels vestigis que quedaven d’aquell Barça
que ens ho va donar tot. El passat 10 de maig,
però, l’encara capità del conjunt blaugrana va
anunciar que el 30 de juny serà el seu últim

dia a l’equip. Les reaccions del món del futbol
en general i de l’entorn culer en particular no
es van fer esperar. “És el jugador més intel·li-
gent amb qui he jugat mai”, va declarar Xavi
Hernández, que ha estat company, entrena-
dor i sobretot amic de Busquets. Però els elo-
gis i els agraïments no són l’única cosa que

s’ha endut Busi en els seus últims dies com a
jugador del Barça: l’equip va guanyar la Lliga
el dia 14, després de vèncer l’Espanyol amb

un 2-4. La rua de l’endemà per celebrar
aquest títol i el del primer equip femení va

ser, també, un comiat per al número 5.

Famosos

Ser un dels jugadors clau del millor Barça
Ho ha guanyat tot amb el club de la seva vida i amb la Selecció

Anunciar que deixa l’equip
Ho va dir uns dies abans de guanyar una última Lliga amb el Barça

Tristor i agraïment
Els culers s’han desfet en elogis cap al capità, a qui enyoraran
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4Un bus va recórrer diversos
municipis del Garraf, del Baix Llo-
bregat i del Barcelonès per donar
feina a 500 persones. Es tracta del
projecte Barcelona Emplea de la
companyia Clece, especialitzada
en la prestació de serveis essen-
cials, i que es va portar a terme del
8 al 12 de maig a quatre ciutats
metropolitanes: l'Hospitalet (11 i
12 de maig), Martorell (10 de
maig), Vallirana (9 de maig) i Sitges
(8 de maig). "És un projecte pioner
a Catalunya, estàvem molt il·lu-
sionats", reconeix Cristina Fer-
nández, responsable de la ruta
Barcelona Emplea. 

La voluntat de la companyia
era seleccionar un centenar de
candidats a cada parada del bus
de Barcelona Emplea, que pròxi-
mament s’incorporaran a treballar
a l’empresa en diferents àmbits,
com a personal de neteja, de
manteniment, d’atenció a perso-
nes grans o amb mobilitat redu-
ïda i de vigilants de seguretat, en-
tre altres. Fernández detalla que al
bus hi havia un equip de selecció
de personal que va portar a terme
les entrevistes als candidats. Uns
candidats que es van inscriure a la
iniciativa a través del telèfon 900

060 120 o del seu web oficial per
obtenir cita prèvia, així com mit-
jançant els serveis de promoció
econòmica de Sitges, Vallirana,
l'Hospitalet i Martorell. 

Parlem amb una de les candi-
dates, Tania Bruceño, que va fer
l'entrevista a Sitges. Ella va ser re-
mesa al bus des de l'Ajuntament
d’aquest municipi. "Al bus de Cle-
ce em van atendre molt bé", ce-
lebra la Tania, que té experiència
en els àmbits de la neteja i de la
cura de gent gran. 

Així i tot, Barcelona Emplea va
atendre també persones que,
de manera espontània, entra-
ven al bus a fer entrevistes. A
més, si es donava el cas que no
es podia atendre algú per la gran
afluència de gent, recollien les se-
ves dades "per entrevistar-les en
els pròxims dies", tranquil·litza
Fernández. 

Aquest és el cas del Kevin Ma-
teo, que és precisament un dels
candidats espontanis que el dia 8
de maig es va apropar al bus
quan feia la seva parada a Sitges.
"Em van atendre molt bé, tot i no
tenir cita prèvia", agraeix el Kevin,
que ha presentat candidatura
com a treballador familiar.

VESSANT SOCIAL
Per altra banda, aquesta iniciati-
va ha tingut un vessant social, ja
que Clece volia oferir oportuni-
tats laborals a veïns i veïnes en si-
tuació vulnerable, com ara vícti-
mes de violència masclista, mi-
grants, persones en risc d’exclu-
sió o amb diversitat funcional.
“Volíem integrar al màxim per-
sones amb necessitats de feina”,
diu Rosa Llamas, responsable de
Recursos Humans de Clece a Ca-
talunya i les Balears. "El nostre
compromís amb la inserció la-
boral de persones en situació
de vulnerabilitat és present en to-
tes les nostres iniciatives d’ocu-
pació", coincideix Fernández, que
reconeix que és "engrescador"
poder oferir un lloc de feina i
"acompanyar aquestes persones
en el seu desenvolupament pro-
fessional", afegeix. 

En aquest sentit, el Kevin re-
corda que el dia que va fer l'en-
trevista va veure gent que, per l'e-
dat, poden no tenir gaire traça
amb les noves tecnologies, bàsi-
ques avui dia per buscar feina.
"Aquesta iniciativa els va ajudar
també en aquest sentit, ja que els
va fer propera i accessible la cer-

ca d’una oportunitat laboral",
destaca el Kevin.

Per aquesta raó, Clece ha tre-
ballat braç a braç en el marc d’a-
questa campanya amb entitats
del tercer sector com Creu Roja,
Ecom, Programa Incorpora, l’Hos-
pital Baptista de Sitges i Salut i
Comunitat per tal d’assolir aques-
ta meta. En aquest sentit, els dos
responsables de la companyia
recorden que, a Barcelona, Clece
compta amb un 7% de treballa-
dors en plantilla pertanyents a
col·lectius vulnerables. Montse
Parés, delegada social de Clece a
Catalunya i les Balears, reivindica
aquesta col·laboració amb les
entitats socials que permet una
"possibilitat real" d'inserir aques-
tes persones en les vacants ofer-
tes. Parés estima que al voltant
del 10% de les persones que
s’han seleccionat responen a
aquest perfil.

Clece, a més, farà un acom-
panyament personalitzat a
aquestes persones si detecta
alguna necessitat que cal abor-
dar, detalla Parés. "Volem donar
oportunitats a persones que
vulguin sumar en el projecte de
Clece", resumeix. 

VOLUNTAT D'ESTABILITAT
Això no vol dir, però, que no s’hi
poguessin presentar persones
amb un altre perfil. L’empresa
ha col·laborat estretament amb
els serveis de promoció econò-
mica dels ajuntaments de les
ciutats on va fer parada el bus per
tal que els derivessin perfils de
persones que s’adeqüessin a les
places demandades.

Els responsables de l’empre-
sa han detallat que van oferir
contractes adaptats a les neces-
sitats de cada persona, des de 20
fins a 40 hores setmanals, alguns
d’ells indefinits, altres temporals,
sempre amb la possibilitat de
passar a la borsa de treball de la
companyia un cop finalitzats.
L’objectiu és que gran part d’ells
esdevinguin indefinits a curt o
mitjà termini. “Que siguin perso-
nes que es quedin amb nosaltres”,
assenyala Llamas.

Per tot plegat, el Kevin i la
Tania, dues de les 826 persones
entrevistades, celebren aques-
ta iniciativa, que consideren
"molt propera, humana i posi-
tiva" per a les persones. "Jo la fa-
ria moltes més vegades", con-
clou, satisfeta, ella.

La ruta de la feina
Un bus recorre la província per
‘repartir’ 500 llocs de treball

La voluntat de la companyia era seleccionar un centenar de candidats a cada parada del bus de Barcelona Emplea. Fotos cedides

Pàgines especials
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

ENVELLIMENT

Hauríem de reduir el consum d’aliments molt calòrics,
com la mantega, l’oli de gira-sol o els fruits secs

NEURONES

CALORIES

EQUILIBRI

E S T I L S  D E  V I D A

i NUTRICIÓ
Les capacitats d’aprenentatge i de memòria es veurien millora-
des amb una dieta de restricció calòrica, segons un estudi coor-
dinat des de l’Institut de Neurociències de la UAB (INC-UAB). Els
canvis cerebrals associats a la pèrdua de memòria durant l’enve-
lliment es podrien veure atenuats gràcies a una dieta baixa en
calories, amb restricció d’aliments com l’oli de gira-sol, la mante-
ga, la cansalada o els fruits secs, que són hipercalòrics. 

Segons la investigació, els resultats demostren que hi ha una
millora cognitiva derivada del consum hipocalòric a causa de la
reducció dels nivells d’inflamació i la pèrdua neuronal de l’hipo-
camp. La recerca s’ha fet a partir de rates velles, algunes amb
restricció calòrica i altres amb aliment constant, per analitzar els
efectes sobre l’hipocamp. Els rosegadors amb una dieta hipoca-
lòrica han mostrat millors resultats en els testos de reconeixe-
ment espacial d’objectes, una prova que es porta a terme per
determinar els seus nivells de memòria. D’aquesta manera, els
professionals recomanen fer modificacions a la dieta, prioritària-
ment als adults, per mantenir-la equilibrada. Així es promouria
un envelliment sa i disminuirien els dèficits de l’edat.

Una dieta hipocalòrica contribueix a atenuar alguns efectes
cognitius de l’envelliment, com la pèrdua de memòria

Les claus

El consum d’aliments hipercalòrics causa inflamació 
del teixit de l’hipocamp i contribueix a la pèrdua neuronal 

Els metges especialistes recomanen fer modificacions,
sobretot als adults, per mantenir una dieta equilibrada 
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Dieta hipocalòrica i memòria
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